

Title (en)

Method and apparatus for increasing the productivity of textile machines and use of said method

Title (de)

Verfahren und Einrichtung zur Erhöhung der Produktivität von Textilmaschinen, sowie Anwendung des Verfahrens

Title (fr)

Procédé et dispositif pour augmenter la productivité des machines textiles et utilisation du procédé

Publication

EP 1520826 A1 20050406 (DE)

Application

EP 03022332 A 20031004

Priority

EP 03022332 A 20031004

Abstract (en)

To increase the productivity of a bobbin winder, where the yarn (F) is drawn from a cop (2) by a take-off (5) to be passed to a reciprocating yarn guide (12) at the bobbin (10), a control value for the yarn feed speed is derived from the yarn tension. Data are established for the random swings in the yarn tension according to the position of the yarn guide, to be taken into account for the control value. The data include the amplitude and/or duration of the yarn tension shifts, to give upper and lower thresholds, for the bobbin spindle control (17) to increase and reduce the bobbin carrier (9) rotary speed as required and also set the control (18) for the yarn take-off motor (4) from the cop. A sensor (6) registers the yarn tension, and also shows yarn breaks.

Abstract (de)

Auf einer Textilmaschine, auf welcher der Faden (F) durch eine Fadenlieferung (5) von einem Vorrat (2) abgezogen und einer einen Fadenführer (12) aufweisenden Fadenverlegung (11) zugeführt wird, wird aus der Fadenspannung eine Regelgröße für die Geschwindigkeit des Fadens (F) gewonnen. Zu diesem Zweck werden Informationen über die stochastischen Schwankungen der Fadenspannung erfasst und für die genannte Regelgröße berücksichtigt. Die genannten Informationen enthalten Daten über die Amplitude und/oder die Dauer der stochastischen Schwankungen der Fadenspannung. Es wird für die Schwankungen der Fadenspannung eine untere und eine obere Grenze vorgegeben, und die Spulgeschwindigkeit wird bei Unterschreiten der unteren Schwelle stufenweise erhöht und bei Überschreiten der oberen Schwelle stufenweise reduziert. <IMAGE>

IPC 1-7

B65H 59/38; **B65H 59/00**

IPC 8 full level

B65H 59/00 (2006.01); **B65H 59/38** (2006.01)

CPC (source: EP)

B65H 59/005 (2013.01); **B65H 59/384** (2013.01); **B65H 2701/31** (2013.01)

Citation (search report)

- [DX] EP 0875479 A1 19981104 - SSM AG [CH]
- [X] EP 1319622 A1 20030618 - SSM AG [CH]
- [A] DE 4129803 A1 19930311 - SCHLAFHORST & CO W [DE]
- [A] DE 1118073 B 19611123 - BARMAG BARMER MASCHF
- [A] DE 19614027 A1 19980122 - INST TEXTIL & FASERFORSCHUNG [DE]

Cited by

CN104743407A; CN104828645A; CN102107800A; CN109484919A; US2021188590A1; US11597624B2; CN117214199A; WO2013156302A1; WO2023247243A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE BG CH CY CZ DE DK EE ES FI FR GB GR HU IE IT LI LU MC NL PT RO SE SI SK TR

DOCDB simple family (publication)

EP 1520826 A1 20050406

DOCDB simple family (application)

EP 03022332 A 20031004